
Zápis z členské schůze ZO ČSV Kladno - 4. 10. 2023 

1. Uvítání  

Přítel předseda přivítal přítomné. 

2.  Výběr žádostí o dotaci 1.D a odezva na akci Sklenička medu pro dědu… 

Přítelkyně Belušová připomněla podání žádosti o dotaci 1D. Termín je do 15.10. a stačí do schránky na Čabárně. 

Nicméně, nenechávejme to na poslední chvíli. Stejně tak je ještě možné předat medy (viz minulý zápis), asi do 

obdobného data. Přítel předseda smysl medové sbírky stručně připomněl.   

3. Organizace léčení  

Přítel Červinka požádal důvěrníky, aby se u něj zastavili - má připravený Varidol. Všichni se shodli, že s léčením 

není dobré vzhledem k teplému počasí spěchat. Proběhne pravděpodobně až po listopadové schůzi.   

4. Informace z apiterapeutického workshopu 

Přítelkyně Belušová poreferovala o proběhlém apiterapeutickém semináři na Čabárně a převyprávěla mnoho 

velmi zajímavých poznatků z této oblasti. Řeč byla například o zámoru, propolisu a včelím jedu a jejich užití.  

5. Nabídka účasti na webináři a semináři 

Přítelkyně Belušová pozvala přítomné na webinář přítele Švamberka o letošní Apimondii. Přihlášky na webinář 

(který je zdarma) se podávají do 6.10. Vlastní webinář proběhne 22.10. Další pozvánka se týkala pražského 

(placeného) semináře na téma „převčelení“, a to 17.1O od 18 hodin. Přednášejícím je Jaroslav Petr. Na místě se 

lze také přihlásit, jen to bude o něco dražší.    

6. Přijímání nových členů 

Přijímal se nový člen – pan MVDr. Jiří Uldrych. Byl s naší organizací dlouhodobě propojen prostřednictvím své 

manželky, dlouholeté členky a kronikářky spolku. Nyní má 12 včelstev. Snaží se včelařinu učit znovu, protože 

obor prošel vývojem.  

Přítel Uldrych byl přijat: Všichni pro, nikdo proti a nikdo se nezdržel hlasování.     

7. Dotace od města Kladna, příprava Medových Vánoc 

Přítel předseda informoval o získání dotace z Magistrátu města ve výši 45 tis Kč. Tyto prostředky budou využity 

při pořádání Medových Vánoce a s tím spojených aktivitách. Při té příležitosti pohovořila přítelkyně Belušová o 

přípravě Medových Vánoc jako takových. Nová by mohla být například soutěž „Med jinak“ tj. med upravený 

neobvyklým způsobem. Pokud by však někdo chtěl takovéto produkty prodávat, musí učinit legislativní kroky, 

protože prodej ze dvora nás opravňuje pouze k prodeji surových včelařských produktů.  

Při té příležitosti zmínila přítelkyně Belušová kolegu z RV (za Poděbrady) Pavla Féra, který v rámci svého 

rodinného včelařství Včelín vyrábí ochucené medy (skořice, kakao, káva apod.). Pavel Fér je zároveň tip na 

přednášející na MV.  

Medové mlsání – soutěž dětí – poměrně časově náročná aktivita – pouze za předpokladu, že si to vezme někdo 

celé na starost. Nezapojit školy by ale byla na jednu stranu škoda.  

Přítelkyně Belušová vyzvala přítomné, aby ještě v souvislosti s MV přicházeli s nápady.    

8. Včelstva na podzim 



Připravme si tiskopisy o léčení pro případ kontroly z veterinární správy. Čas vložit do včelstev monitorovací 

podložky. Je třeba včelstva uvést do klidu a do bezplodového stavu.   

9. Diskuze    

Tématem byly stavební úpravy v ústředí v Křemencové ulici. Úpravy řídí pan Šmíd s problematickou minulostí 

(Včelpo). Probíraly se aspekty (výhody a nevýhody) setrvání v ČSV nebo odchodu. Důležité bude zasedání 

Republikového výboru 11. listopadu. Hrozí, že ČSV budou opouštět nejen jednotlivci ale i celé organizace.        

Zapsal přítel Jan Červený 


